
 
 

 

 Velkommen til årsmøte! 
  
Styret i Kristiansand Arbeiderparti ønsker velkommen til årsmøtet mandag 8. februar kl. 18.00. (på Teams).  
 

Dagsorden:  
Hilsen til årsmøtet, ved leder i Arbeiderpartiet, Jonas Gahr Støre. 
 
1. Konstituering  

a) Valg av møteleder og sekretariat  
b) Godkjenning av dagsorden  
c) Godkjenning av forretningsorden  
d) Valg av tellekorps  

2. Årsmeldinger   
a) Styret 
b) Bystyregruppa 
c) Seniorgruppa 
d) Kontrollkomiteen 

3. Regnskap for 2020 
4. Presentasjon av sluttrapport fra forberedende valgkamputvalg  
5. Politisk innledning ved stortingsrepresentant Kari Henriksen 
6. Debatt om politisk innledning og innkomne forslag  
7. Behandle innkomne forslag  
8. Årshjul 2021 
9. Budsjett for 2021 
10. Valg  
 
 

Forslag til forretningsorden:  
• Det velges en ordstyrer som leder møtet og sekretærer til å føre protokoll 

• Det velges et tellekorps på tre medlemmer 

• Det gis rett til å ta ordet to ganger i samme sak, med henholdsvis 3 og 2 minutter 

• Ordet til forretningsorden eller saksopplysning begrenses til ett minutt 

• Alle forslag skal leveres skriftlig til ordstyrer 

• Strek for debatten settes med alminnelig flertall. Det er ikke anledning til å fremme nye forslag etter at 
strek er satt. Før strek settes skal alle innkomne forslag refereres.  

• Vedtak fattes med alminnelig flertall 

 

  



Årsberetning for 2020 
 

Innledning 
2020 var det første året etter sammenslåingen av Søgne, Songdalen og Kristiansand. Året har vært preget 
av korona-situasjonen. Medlemsmøtene våren 2020 foregikk digitalt via vår medlemsgruppe på Facebook. 
På høsten møttes vi igjen til fysiske møter i henhold til smittereglene.  
 
Arbeiderpartiet, SV, SP, R, MDG, TPFL og DU inngikk i høst en samarbeidsavtale for de neste fire årene. I 
desember ble partiene enige om et felles budsjettforslag for Kristiansand kommune. 
 

Styrets sammensetning  
Leder: Helge Stapnes  
Nestleder: Anna Charlotte Larsen 
Økonomi: Martha Borøy 
Sekretær: Tore Mydland 
Kvinnepolitisk ansvarlig: Neda Blakstad 
Medlemsansvarlig: Heidi Johansen (fra 25. august: Marit Grimsrud) 
Styremedlem: Kai Steffen Østensen 
Styremedlem: Semir Mujkic 
Styremedlem: Marit Grimsrud (fra 25. august: Gro Monsen Høiby) 
 
Vararepresentanter:  
1. vara: Gro Monsen Høiby (gikk over som fast styremedlem fra 25. august) 
2. vara: Kenneth Mørk (rykket opp fra 25. august)  
3. vara: Kine S. Bredesen 
4. vara: Jan Erik Tønnesland 
5. vara: Rino Holand 
 
Medlemsansvarlig Heidi Johansen meldte seg ut av Arbeiderpartiet, og dermed styret, sommeren 2020, og 
styresammensetningen ble dermed endret fra 25. august.   

 
I tillegg har Marte Hovatn (ansatt), Jan Hedenstad (kontrollkomiteen), Zeinab Dar (AUF), Mette Gundersen 
(gruppeleder) og Jan Oddvar Skisland (ordfører) møtt på enkelte styremøter.  
 
Styret har siden årsmøtet i 2020 hatt 11 styremøter. 
 

AU: 
Helge Stapnes 
Anne Charlotte Larsen 
Tore Mydland 
 
Marte Hovatn (ansatt) har også deltatt på møtene.  
 
AU har siden årsmøtet 2020 hatt 11 møter.  
 

Aktivitet  
På grunn av korona- situasjonen var det på våren ikke mulig med fysiske medlemsmøter, derfor ble det 
avholdt medlemsmøter digitalt via vår medlemsgruppe på Facebook. Temaene vi hadde på første digitale 
medlemsmøtene var en samtale mellom Jan Oddvar Skisland og Kai Steffen Østensen. Her ble vi bedre 
kjent med ordføreren vår. Det andre medlemsmøtet var en samtale mellom Anna Charlotte Larsen og 
Neda Blakstad, hvor de snakket om hverdagsrasisme.  



 
På FB-gruppa ble det også streamet flere av fra gruppemøtene.  
 
På høsten hadde vi tre fysiske medlemsmøter, som var godt besøkt. Temaene på medlemsmøtene var 
nominasjonskomiteens første utkast, fremlegg av «Oppgaveutvalget for flere folk i arbeid» sine 
konklusjoner og anbefalinger, «Hvordan vinner AP valg?», og nominasjonskomiteens endelige listeforslag. 
Antall oppmøtte varierte mellom 40-80 medlemmer.  
 
Fra våren startet Kai Steffen Østensen og Marit Grimsrud opp podkasten «Politikk & sånt», hvor de har tatt 
opp aktuelle temaer med gjester. Podkasten har publisert åtte episoder.  
 
På den nasjonale aksjonsdagen til Arbeiderpartiet, valgte vi å markere den på sosiale medier ved at 
medlemmer la ut videosnutter av seg selv, og fortalte hvorfor de var medlem i Arbeiderpartiet.  
 
Kai Steffen Østensen, Benedicte Nordlie og Semir Mujkic startet opp «Politisk tirsdagsprat», som avholdes 
siste tirsdag i måneden. Her kan medlemmene møtes og diskutere politikk. 
 

Frikjøpte politikere 
Vi har flere frikjøpte politikere. Jan Oddvar Skisland har vært ordfører i 100%, Mette Gundersen 
gruppeleder i 76 % og Kenneth Mørk rådgiver for ordføreren i 100 %. I tillegg har disse bystyrepolitikerne 
vært frikjøpte i 30 % stilling: Trond Blattmann, Jan Erik Tønnesland, Bjørn Egeli, Jannike A. S. Arnesen, Åse 
Løvdal og Abdullahi Mohamed Alason.  
 

Nasjonale- og internasjonale verv 
Mette Gundersen gikk i 2020 av som 1. nestleder i KS, men fortsatte som ordinært styremedlem. Mette er 
også valgt til representant i Europarådets kommunalkongress. Kari Henriksen er stortingsrepresentant og 
visepresident i OSSE.  
 

Organisasjon 
Fra 1. mars har Marte Hovatn vært ansatt i en 40% stilling som partimedarbeider.  
 
Vi hadde per 31.12.20, 659 medlemmer i Kristiansand Arbeiderparti. I april 2020 var det over 200 ubetalte 
medlemmer, men ved årsslutt var tallet nede i 88 ubetalte.  
 

Økonomi 
Årsregnskapet for 2020 viser et overskudd på 144. 641 kr. Styret anbefaler det fremlagte årsregnskapet 
godkjent. Styret kjenner ikke til noen forhold av viktighet for å bedømme Kristiansand Arbeiderpartis 
stilling og resultat som ikke fremgår av regnskapet og balansen med noter.  
 
Årsregnskapet gir derved et rettvisende bilde av inntjening, likviditet og finansielle stilling. Det er etter 
regnskapsårets utgang ikke inntrådt forhold som etter styrets syn har betydning ved bedømmelse av 
regnskapet. Årsregnskapet er satt opp under forutsetning av fortsatt drift.  
 
 
Styret i Kristiansand Arbeiderparti 
 

  



Årsberetning for Arbeiderpartiets bystyregruppe 2020 
  

Året 2020 er året da byen vår ble, sammen med resten av landet og verden, slukket ned for en periode. 
Covid-19 viruset medførte totale endringer, så og si over natten, for oss alle. Skolene ble stengt, 
forretninger og næringsliv ble sterkt utfordret av kraftig inntektssvikt, helsesektoren ble presset til sitt 
ytterste. Vi sluttet å reise, arenaer for kultur- og fritid ble stengt. Omstillingsevnen vi alle viste vil bli en 
viktig del av historien om da pandemien kom til byen. Det er imponerende av byens innbyggere.  
 
Covid-19 medførte også at det aller meste av politiske møter ble satt over til digitale plattformer. Både de 
politiske møtene i kommunal regi, og de politiske partimøtene. Konsekvensen av dette er mindre 
involvering, færre møter mellom mennesker og for mange en større avstand til politikken. Dette er en 
virkning av pandemien vi ser på med bekymring. Smitten medførte også behovet for raske politiske 
avgjørelser i ulike saker. Store fullmakter ble overført fra Bystyre til Formannskap. Men ordføreren har i 
hele perioden vært opptatt av forankring og medbestemmelse fra det politiske miljøet. Det har vært 
hyppig med møtevirksomhet. Viktigheten av å bevare lokaldemokratiet ble viktig.  
 
Bystyregruppa har opplevd året som krevende. Vi er et stort og svært bredt sammensatt bystyre som 
består av 71 representanter, der 14 partier, eller partigrupper er representert. En krevende valgkamp og 
motsetninger mellom partiene setter fortsatt sitt preg på stemningen i bystyret. Enkelte 
bystyremedlemmer velger helt å se bort fra at talerstolen skal brukes, men ikke misbrukes. Mistillit til de 
etablerte partiene, til lovlig fattede vedtak og til enkelt representanter skaper uro i bystyret. Det fører til 
lange og til dels krevende møter.  
 
I løpet av året har flere bystyremedlemmer valgt å bytte parti eller valgt å melde seg ut av parti og erklære 
seg uavhengig. Det har blant annet ført til at vi i løpet av året mistet flertallet i vår koalisjon. Dette fikk 
imidlertid ikke konsekvenser for budsjettet, fordi Venstre valgte å inngå budsjettsamarbeid med 
koalisjonen for å sikre et flertall.  
  
Bystyregruppa består fortsatt av fire kvinner og ni menn. Det er en endring dette året. Eirik Dåstøl 
Langeland har fått fritak fra bystyret og Helseutvalget fordi han for tiden bor og jobber i Oslo. Nytt fast 
medlem i bystyret er Mohamed Dalmar Shirwac. Nytt fast medlem av Helseutvalget er Paul Magne Lunde.  
 
Arbeiderpartiet har følgende ledere i hovedutvalg: 

• Formannskap: Jan Oddvar Skisland 

• Næring og eierskap: Jan Oddvar Skisland 

• Oppvekst: Åse Løvdal 

• Kultur: Bjørn Egeli 

• Organisasjon: Jan Erik Tønnesland 

• Arbeid og inkludering: Abdullahi M. Alason 
  
Vårt budsjettforslag ble vedtatt i bystyrets desember-møte og bygger videre på de fire store satsingene 
innenfor: 
• Klima og miljø 

• Fattigdomsbekjempelse og forebygging av utenforskap 

• Bydeler og frivillighet 

• Flere i arbeid 
 
Partiprogrammet er godt ivaretatt i de vedtatte budsjettene, og sakene AP gikk til valg på kvitteres jevn og 
trutt ut.   
  



Kommunes økonomi er fortsatt stram, men det ble likevel vedtatt flere viktige valgkampsaker for 
Arbeiderpartiet: 

• Kr. 36.2 millioner mer til arbeid 

• Kr. 73.2 millioner mer til Inkludering 

• Kr.  41.7 millioner mer til klima og miljø 

• Kr. 70.1 millioner mer til bydelene. 
  
Kommunesammenslåingen gir oss fortsatt flere utfordringer. Det har ikke vært enkelt å takle de 
utfordringene vi visste bygging av en ny kommune kunne skape, samtidig som vi også måtte takle en 
krevende pandemi. Vi opplever en stor utålmodighet hos deler av befolkningen, og vi ser at pressgrupper 
for å oppløse kommunen stadig gis ny næring av uansvarlige og populistiske partier. For bystyregruppe er 
det viktig å understreke at det kun er Stortinget som kan oppløse en kommune.  
  
Avslutningsvis så vil vi igjen beklage at pandemien har ført til at våre faste gruppemøter med til vanlig stor 
deltakelse, i nesten hele 2020 kun har foregått enten digitalt eller ved møter der kun bystyrets faste 
medlemmer har vært til stede.   
  
Bystyregruppa vil særlig rette en takk til Jan Oddvar Skisland, for god ledelse av kommunen under 
pandemien.  
 
 
1. februar 2021 
 
 
Åse Løvdal  Mette Gundersen  
Gruppesekretær Gruppeleder  

 
 

  



ÅRSRAPPORT 2020 FRA SENIORGRUPPA I KRISTIANSAND ARBEIDERPARTI 

Styret 
Styret i Seniorgruppa har i 2020 hatt følgende sammensetning: Leder: Sigmund Nilsen. Styremedlemmer: 
Eva Skau, Bjørg Olsen, Olly Kristiansen og Gro Høiby (som også er styremedlem og seniorkontakt i 
Kristiansand Arbeiderparti). 
 
Møter 
Seniorgruppa hadde en knallstart på året med møte i Skippergata hvor Anette Trettebergstuen leverte et 
inspirerende foredrag sammen med Kari. Møteleder var Tor Ståle. 
Vi rakk også møter i februar og mars før viruset kom inn i bildet. Pga situasjonen ble videre møter avlyst. 
Sommeravslutning var i juni hvor vi hadde møte på Flekkerøy og fikk vi en omvisning i Flekkerøy 
Historielags museum. Porsmyr gård i Songdalen i september, var første møtested etter sommerferien, hvor 
Gro Braathen sammen med Kari inspirerte medlemmene med glimrende foredrag. Neste stopp i oktober 
var på Høyfjellet Flekkerøy med Tor Ståle som møteleder. Så strammet viruset seg igjen og neste møte ble i 
desember med teater og grøt etterpå. 
 
Takk 
Eva - hva skulle seniorgruppa gjort uten Eva. Også gjennom dette året har hun vært primus motor for det 
meste. En takk til henne, men også til Gro som møter og rapporterer fra styret og Bjørg som styrer 
økonomien. Så dukker det opp stadig medlemmer med musikkunnskaper. En takk til all musikalsk 
underholdning til Seniorgruppas eget orkester med navnet «The elderly Brothers». Leif har som vanlig vært 
gruppas reporter og fotograf og sørget for at vi er presentert på Facebook. Og takk til alle 
seniormedlemmene som gjør at vi kan ha en kombinasjon av hyggehissig debatt blandet med 
arbeidersanger og muntre historier som er fortalt før. 
 
For egen regning 
Undertegnede har vært stor tilhenger av at tillitsverv i partiet bør roteres forholdsvis ofte. Etter å ha vært 
leder i Seniorgruppa i 21 år må jeg være det dårligste eksempelet på eget synspunkt. Gro som er 
valgkomite, har lovet lederskifte i år. Jeg benytter derfor anledningen til å takke for meg. Å være med og få 
lov til å være leder i Seniorgruppa har vært noe av de triveligste vervene en kan inneha i partiet. 
 
Målingene for partiet den siste tiden gir en ekstra inspirasjon til økt innsats i forbindelse med høstens valg. 
Seniorgruppas medlemmer er som vanlig klar for innsats. Bruk oss - vi skal ha inn både Kari og Kai Steffen 
på Tinget, med Jonas som statsminister. 
 
Kristiansand 30. januar 2021 
 
Siggi 
 

  



Forslag til årsmøtet i Kristiansand Ap – mandag 8. februar 2021 

 

Forslag 1: Utkast til partiprogram 2021-2025 

Forslagsstiller: Internasjonalt utvalg Agder Ap 

Innspill fra det internasjonale utvalget i Agder Arbeiderparti  

Det internasjonale utvalget har hatt en grundig og god diskusjon på delen som omhandler ‘Verden’ i det nye 

utkastet. Utvalget synes retningen som skisseres opp i ‘Verden’ er svært god og for øvrig berømmer utvalgets 

medlemmer programutkastet i sin helhet.   

Ndg. ‘Verden’ etterlyser utvalget generelt enda tydeligere utblinking av internasjonal solidaritet og kamp mot 

ulikhet. Videre støtter utvalget dissensen slik som den er ført opp i linjene 4153 – 4169, selv om det internt i Agder 

Aps internasjonale utvalg også er ulike syn på denne saken.        

Spesifikke forslag til endringer fra Agder Ap internasjonalt utvalg  

Linje 4100: Endringsforslag til tekst: Arbeiderpartiets utenrikspolitikk .... og er forankret i internasjonal solidaritet og 

våre grunnleggende sosialdemokratiske verdier: 

 

Linje 4120: Erstatte setningen «Vi må evne å balansere og bygge nye allianser. Og vi må løfte klimapolitikken inn i 

handels og utenrikspolitikken i bred forstand.» med «Vi må evne å balansere og bygge nye allianser. Kampen mot 

ulikhet må være sentral og vi vil også løfte klimapolitikken inn i utenrikspolitikken i bred forstand.» 

 

Linje 4192: Forslag til ny setning: Vedvare å engasjere USA i nordområdene, men la øvelse og samarbeid skal være 

hovedregel, ikke permanent tilstedeværelse  

 

Linje 4255: Forslag til ny setning: «Vi vil styrke det norske globale lederskapet på retten til utdanning og helse, og ta 

et tydelig standpunkt mot profittbaserte løsninger på dissefeltene.»  

 

Linje 4256: Forslag til nytt punkt tre: «Fremme gratis, offentlig styrt utdanning: Utdanning er en nødvendig 

forutsetning for bærekraftig utvikling, likestilling og mindre ulikhet. Vi vil bruke Norges erfaringer til å bistå land i å 

bygge offentlig styrte utdanningssystemer og bidra til å sikre tilstrekkelig finansiering av utdanning, både i 

utviklingsland og gjennom internasjonal bistand.» 

Linje 4260: Forslag til ny setning til slutt: «Derfor ønsker vi å gi bistand til klinikker i Afrika, Asia, Latin Amerika som 

gir prevensjonsmidler og gjennomfører aborter.» 

Linje 4269: Forslag til nytt kulepunkt: «Ta en ledende rolle i kampen mot moderne slaveri og menneskehandel.» 

Linje 4282: Forslag til nytt kulepunkt: «Videreutvikle Norges rolle som global pådriver for utdanning og ta aktivt 

avstand fra profittbaserte løsninger, samt sikre at norske bistandspenger ikke går til kommersielle tilbydere av 

grunnutdanning.» 

 

Linje 4323: Forslag til ny setning: «Ta initiativ til en felles nordisk utdanningsdugnad der tusenvis av russiske 

studenter (jurister og økonomer) inviteres på korte sommerstudieopphold ved nordiske universiteter, slik at 

grunnlaget for samarbeid og forståelse styrkes mellom Norden og Russland.»  

 

Linje 4364 – 4365: Forslag om nytt ord i setningen: «Bruke utviklingspolitikken til å bygge bærekraftige demokratier 

ved å støtte demokratiske krefter som fagbevegelse, studentorganisasjoner og øvrige sivilsamfunn.» 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. 



 

Forslag 2: Norge bør slutte seg til FNs atomvåpenforbud 

Forslagsstiller: Jan Oddvar Skisland og Kenneth Mørk 

Atomvåpen utgjør en eksistensiell trussel for mennesker og miljø. Med økende spenning, et kontroll- og 

nedrustingsregime som rakner og atomvåpenstatenes enorme investeringer og utvikling av egne 

atomvåpenarsenaler, øker faren for atomvåpen. 

Enhver bruk av atomvåpen, enten det er med hensikt eller en ulykke, vil ha katastrofale humanitære og miljømessige 

konsekvenser. Skadene ved vil være så omfattende og strålingsfaren så stor at ingen vil kunne gi nødvendig hjelp. 

Den eneste måten å sikre at atomvåpen aldri brukes, er å avskaffe disse masseødeleggelsesvåpnene. 

Over 50 stater har ratifisert FN-traktaten som forbyr atomvåpen og fra 22. januar 2021 er den en del av internasjonal 

rett. FNs atomvåpenforbud etablerer en ny og sterkere norm mot atomvåpen, og plasserer atomvåpen i samme 

folkerettslige kategori som kjemiske og biologiske våpen. Agder Arbeiderparti mener Norge bør bidra til å styrke den 

folkerettslige normen mot atomvåpen ved å løfte fram de humanitære konsekvensene av atomvåpenbruk og ved å 

slutte seg til FN-traktaten som forbyr atomvåpen. 

Arbeiderpartiets mål er en verden fri for atomvåpen. For å oppnå det målet kan vi ikke fortsette å påberope oss 

beskyttelse gjennom kjernefysisk avskrekking. Som NATO-medlem har Norge en spesielt viktig rolle i å styrke normen 

mot atomvåpen. Ved å stå utenfor atomvåpenforbudet skjermer vi atomvåpenstatene for press om reell og gjensidig 

nedrustning. Det er ingen juridiske motsetninger mellom Norges NATO-medlemskap og ratifisering av FNs 

atomvåpenforbud.  

Norge hadde, med Arbeiderpartiet i regjeringen, en nøkkelrolle i å fremme de humanitære konsekvensene av 

atomvåpen internasjonalt. Nå er behovet stort for at Norge igjen løfter det humanitære perspektivet.  

Agder Arbeiderparti vil at: 

• Norge skal signere og ratifisere FN-traktaten som forbyr atomvåpen 

• Norge skal ta initiativ i NATO for å få på plass de nødvendige betingelser for norsk tilslutning til FN-traktaten som 

forbyr atomvåpen, og arbeide for at flere NATO-land slutter seg til forbudstraktaten. 

• Norge skal fremme det humanitære perspektivet på atomvåpen- og nedrustningsspørsmål. 

 
Styrets innstilling: Forslaget avvises (dissens i styret) 

 

Forslag 3: 

Forslagsstiller: Oddmund Harsvik 

Går for at vi bytter ut getto-modellen for bosetting av rusavhengige og erstatter den med "Housing first", altså spre 
rusavhengige i kommunen fremfor å samle de. 

Styrets innstilling: Styret anser intensjonene i forslaget som ivaretatt allerede i kommunens ruspolitikk.  

 

Forslag 4: 

Forslagsstiller: Rolf Bjarne Larsen 

Bør ikke Arbeiderpartiet opprette en avdeling som kun fokuserer på innovasjon og nytenkning? Partiet er, etter min 

mening, grodd fast i gammelt tankegods og appellerer lite til ungdom og de verdier et sosialdemokratisk parti skal 

reflektere. Det hjelper ikke å skifte leder, det er politikken som må skiftes ut. Jeg håper dette kan bli et viktig 

diskusjonsemne på årsmøtet. 



Styrets innstilling: Styret mener at dette er ivaretatt via fjorårets etablering av tenketank. Dette arbeidet har så vidt 

begynt.  

 

Forslag 5: 

Forslagsstiller: Kenneth Mørk og Jan Oddvar Skisland 

Å leve i Limbo som papirløs flyktning betyr at man ikke har rett til å arbeid, skolegang, helsetjenester eller 
økonomiske velferdsytelser. Å leve som papirløs uten rettigheter fratar mennesker verdighet, håp og muligheter, til 
å være til nytte, til å skape eller til å oppleve grunnleggende menneskerettigheter. Mange papirløse, ureturnerbare 
«forsvinner» til store byer, og antagelig finnes det mørketall en vanskelig kan forestille seg. Menneskehandel, svart 
økonomi og kriminalitet er ofte skjebner en finner igjen hos papirløse asylsøkere, som opplever at det er en skjebne 
lettere enn alternativet. 
 
En slik «dobbel straff» mener Kristiansand Arbeiderparti er uverdig og usolidarisk. Vi mener at folk er folk, og at man 
så lenge man er et menneske i vårt land, midlertidig eller permanent, skal ha tilgang til både helsetjenester, 
skolegang og et anstendig livsopphold. Satsene som gis til asylsøkere uten rettigheter gir ikke mulighet til dette. 
 
Kristiansand Arbeiderparti vil: Ha full revidering av regelverk hvor økonomiske satser og et minimum av rettigheter 
blir gjennomgått med tanke på å gi verdige liv også for de som ikke har rett på beskyttelse, men av diverse årsaker 
ikke kan reise hjem. 
 
Styrets innstilling: Forslaget støttes. 

 

Forslag 6: Endring til partiprogrammet 

Forslagsstiller: Kenneth Mørk og Jan Oddvar Skisland 

Endringer i kulepunkt på linje 3140-3143: Nye statlige arbeidsplasser skal legges utenfor Oslo, med mindre helt 

åpenbare grunner tilsier noe annet. Veksten innenfor eksisterende statlige arbeidsplasser skal fordeles mer 

rettferdig mellom by og land. Statlige høykompetansearbeidsplasser bør flyttes ut av Oslo-området og lokaliseres 

jevnere rundt om i landet. Det er et mål at alle fylker i Norge skal være vertskap for departementsfunksjoner. 

Flytting av arbeidsplasser bør skje over lengre tidsperioder for å sikre forutsigbarhet for de ansatte. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. 

 

Forslag 7: Avskaffe vold mot kvinner  

Forslagsstiller: Adriana Ruiz 

Hver fjerde kvinne har vært utsatt for en eller annen form for vold eller trusler om vold i Norge. Vold mot kvinner er 

et fenomen som kjenner ingen grenser. Det kommer i ulike form, og varierer fra psykisk, økonomisk, institusjonell og 

seksuell, æres relatert til kvinnedrap.  Det påvirkes av sosiale faktorer som økonomisk ustabilitet, ulikheter og 

straffefrihet. Normaliteten i dette fenomenet koples direkte til manglende kjennskap eller tillitt til institusjoner. 

Dette skaper usynlighet, noe som gjør det umulig å endre situasjonen. 

Behandling av voldsutsatte mennesker krever gode rutiner, menneskelighet, tydelighet og ikke minst, 

kulturforståelse. Avskaffelse av vold mot kvinner krever forankring på topp-politisk nivå, kompetansebygging og 

økonomisk vilje.  

Det er derfor viktig at alle kommuner har en handlingsplan mot vold i nære relasjoner, hvor psykisk vold likestilles 

som fysisk vold. Det er nødvendig å ha solid samarbeid på tvers av institusjoner slik at det er lettere å avdekke vold.  



I 2020 leverte Partnerdrapsutvalget en utredning, som finner en tydelig sammenheng til vold i nærerelasjoner som 

starter med psykisk vold og partnerdrap. De finner blant annet at i 7 av 10 partnerdrap ble det registrert partnervold 

før drapet, men at sakene blir ofte henlagt eller ikke oppfølgt. Dette understreker viktigheten av å likestille psykisk 

med fysisk vold, slik så mange andre land allerede har gjort.   

Styrets innstilling: Forslaget støttes.  

 

Forslag 8: Styrke kampen mot moderne slaveri 

Forslagsstiller: Adriana Ruiz 

FN estimerer at det finnes over 30 millioner offer for menneskehandel og moderne slaveri på verdensbasis. 
Menneskehandel genererer en omsetning på over 32 milliarder dollar hvert år, og det betyr at det er en av de 
raskest voksende kriminelle industriene i verden. Alle land i verden er påvirket av det – enten som opprinnelse land, 
transitt eller destinasjon. Menneskehandel er også en realitet i Norge. Det estimeres at det finnes så mye som 9000 
mennesker som lever som slaver i landet. Mange av disse må arbeide under elendige forhold for å betale gjeld og 
mange av disse er kvinner som tvinges til å selge seksuelle tjenester. 

Vi trenger å styrke kampen mot moderne slaveri. Myndighetene i Norge er nødt til å utarbeide og iverksette en 
handlingsplan for å bekjempe denne umenneskelige praksis.  
 
Styrets innstilling: Forslaget støttes. 

 

Forslag 9: En tilstedeværende leder i hver barnehage og på hver skole 

Forslagsstiller: Tore Mydland 

Alle barnehager og skoler bør ha en tilstedeværende leder, med tilhold i samme bygg som de ansatte han/hun er 

satt til å lede. Å utøve godt, direkte personalansvar er betydelig mer utfordrende når man ikke deler fysisk lokasjon 

med dem man skal lede. Dette er en praksis Kristiansand Arbeiderparti ønsker skal opphøre.  

I Kristiansand kommune i dag har vi flere barnehager som deler styrer. I en barnehage uten tilstedeværende styrer 

oppleves dette som merarbeid for pedagogiske ledere på avdeling, som da må bruke tid på administrative oppgaver, 

som egentlig er forbehold barna. Felles styrer for flere barnehager strider også med signalene fra Stortingsflertallet i 

forbindelse med innføring av ny bemanningsnorm i barnehager (august 2018). Kristiansand Arbeiderparti ønsker at 

hver barnehage skal ha sin tilstedeværende styrer. 

I Kristiansand har vi hatt flere skoler der man har hatt avdelinger som ikke er samlokaliserte, med de utfordringer 

som har fulgt med. Denne praksisen har blitt redusert noe, ved at Voiebyen og Vågsbygd skoler har 

samlokalisert/skal samlokalisere sine avdelinger. Dersom man ikke kan samlokalisere skolene til én fysisk enhet, bør 

de bli en egen juridisk enhet også med egen rektor. Hver fysiske enhet må ha sin tilstedeværende leder, med 

pedagogisk-, økonomi- og personalansvar.  

Styrets innstilling: Forslaget støttes.  

 

Forslag 10: Redusere andelen lavinntektshusholdninger 

Forslagsstiller: Kenneth Mørk og Jan Oddvar Skisland 

Forskjellene i Norge øker. Rapporten til Nav «Lavinntekt og levekår i Norge» fra desember 2020 har vist at 

inntektsforskjellene har økt fra 2012 til 2018 og koronapandemien vil etter alle solemerker lage dypere og bredere 

forskjeller mellom de som har mest og de som har minst. Samtidig som rapporten viser at andelen med årlig 

lavinntekt har økt fra 9.6% til 11.2% i 2018 viser den også at de rikeste har opplevd en betydelig økning mens 

realinntekten for lavinntekt har stått stille siden 2013. 



Kristiansand Arbeiderparti er svært bekymret over utviklingen og de økende levekårsutfordringene og forskjellene i 

landet- og landsdelen vår. Vi vet at den betydelige økningen av barn og unge som vokser opp i 

lavinntektshusholdning er dramatisk for våre grunnleggende verdier knyttet til å gi alle barn og unge gode 

muligheter for å utvikle sine evner og delta i aktivitet. Og vi vet at forskjeller går i arv. Vi ønsker en forsterket innsats, 

et krafttak mot økte forskjeller og en spisset profil for partiet hvor dette gjennomsyrer vår politikk og våre visjoner. 

Derfor må vi analysere sammenhenger, ta debatten og finne virkemidler for en solidarisk og fremtidsrettet politikk 

for å minske forskjellene i Norge. 

 

Kristiansand Arbeiderparti vil ha en grundig og omfattende gjennomgang og vurdering av tiltak som kan bidra til å 

redusere andelen lavinntektshusholdninger. En slik gjennomgang må ta for seg utfordringer på systemnivå, søke 

løsninger og anbefalinger gjennom forskning og samarbeid med næringsliv, arbeidsliv, og samfunn som har lykkes 

med tilsvarende arbeid. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. 

 

Forslag 12: Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 

Forslagsstiller: Cay Nordhaug og Kenneth Mørk 

De senere år har Arbeiderpartiet hatt en dalende oppslutning både blant ordinære velger, men mer dramatisk - også 
blant LO sine medlemmer hvor en artikkel i Frifagbevegelse 21/1-21 viste at kun 31,4% av LO sine medlemmer ville 
stemt Arbeiderpartiet.  
 
Arbeiderpartiet har et mål om 50 % oppslutning i LO for å sikre valgseier, men de siste målingene viser at det trengs 
en ekstra innsats. Skal partiet sikre bedre oppslutning blant LO- og fagorganiserte velgere, er det nye 
partiprogrammet et viktig steg i riktig retning, men det er også en kjensgjerning at vi mister mange dyktige 
tillitsvalgte til øvrige partier på venstresiden. Dette må vi gjøre en innsats for å motvirke, og vi må gjøre grep hvor 
enda flere fagorganiserte med både kort- og lav utdanning, samt de uten, opplever at Arbeiderpartiet er et sted for 
dem.  
 
Forslagstillerne ønsker derfor å se på muligheten for å danne fagbevegelsens Arbeiderpartilag. Gjennom 2021 ønskes 
det derfor årsmøtets aksept for å etablere dette, med inspirasjon fra hovedstaden. Et slikt lag er tenkt å komme i 
tillegg til det ordinære partilaget i Agder eller Kristiansand, hvor man danner et forum for det fagligpolitiske 
verkstedet som er ønsket av mange. Et slikt lag er også tenkt å ha mulighet til å fremme kandidater ved valg, fremme 
egne saker til årsmøter og representantskap og være et viktig bindeledd mellom fag og politikk. Vi har tro på at dette 
vil være et viktig tilskudd som rekruttere tillitsvalgte som både lokalt- regionalt og nasjonalt er noen av våre viktigste 
talerør for vår politikk på sine arbeidsplasser. 
 
Forslagstillerne har lyttet aktivt til debattene i de faglige foraene, og har et brennende ønske om å forene de deler av 
Arbeiderpartiet som kan utgjøre forskjellen i fremtidige valg, skape og fremme viktig politikk sammen med det 
ordinære partilaget. 
 
Kristiansand Arbeiderparti tilslutter seg forslaget, og gir forslagstillerne fullmakt til å gå i dialog med Fagbevegelsens 
Arbeiderpartilag i Oslo med tanke på å etabler et tilsvarende i Kristiansand/Agder. Forslag til vedtekter, form og styre 
m.m. forelegges for årsmøtet 2022 for godkjenning. 
 
Styrets innstilling: Kristiansand Arbeiderparti tilslutter seg intensjonen i forslaget, og gir styret fullmakt til å utrede 

saken til årsmøtet i 2022.  

 

Forslag 13: Støtte til hytter på Utøya 

Forslagsstiller: Styret i Kristiansand Ap 

Til sommeren er det 10 år siden terrorangrepet i regjeringskvartalet og på Utøya.  



Gro Bråten har via FB tatt initiativ til å samle inn penger til en fylkeshytte for Agder for å hedre minnet til de 4 

ungdommene vi mistet, og skape muligheter for at flere blir engasjert og lærer ved å delta på arrangementer og 

møter på Utøya fra Agder. 

Målet er å samle inn kr 400.000,- via privatpersoner, kommunepartier og bedrifter. 

Utøya har i dag 5 hytter av type 1, samt 1 hytte av type 2. Det er Akershus, Østfold, Buskerud og Oppland som står 

bak disse. 

Styrets innstilling: Kristiansand Ap støtter initiativet og foreslår at kommunepartiet bidrar med kr 100.000,-. Dette 

tas fra fondene våre. 

  



ÅRSHJUL 2021 
 

Januar 7. januar: AU-møte 
8. januar: Kunngjøring av årsmøte til KAP 
12. januar: Styremøte 
18. januar: Skoleringswebinar for nye medlemmer 
25. januar: Forslagsfrist til årsmøtet 
26: januar: Politisk tirsdagsprat 
28. januar: Styremøte 

Februar 1. februar: AU-møte 
8. februar: Årsmøte  
12. februar: Forslagsfrist Agder AP 
19. februar: Skoleringswebinar for nye medlemmer 
23. februar: Politisk tirsdagsprat 

Mars 1. mars: Medlemsmøte 
8. mars 
9. mars: Styremøte (konstituering av nytt styre) 
13. - 14. mars: Årsmøte Agder AP 
23. mars: Politisk tirsdagsprat 

April 13. april: AU-møte 
20. april: Styremøte 
27. april: Politisk tirsdagsprat 

Mai 1. mai 
3. mai: Medlemsmøte 
11. mai: AU-møte 
18. mai: Styremøte 
25. mai: Politisk tirsdagsprat 

Juni 7. juni: Medlemsmøte 

Juli Valgkamp? 

August Valgkamp?  
17. august: AU-møte 
24. august: Styremøte. Godkjenne årsrapport og årsregnskap til 
Stiftelsen Ludvig Lømsland 
31. august: Politisk tirsdagsprat 

September 13. september: Stortingsvalg 
14. september: AU-møte 
21. september: Styremøte 
28. september: Politisk tirsdagsprat 

Oktober 4. oktober: Medlemsmøte 
12. oktober: AU-møte 
19. oktober: Styremøte 
26. oktober: Politisk tirsdagsprat 

November 1. november: Medlemsmøte 
9. november: AU-møte 
16. november: Styremøte 

Desember 6. desember: Medlemsmøte 

 
Seniorgruppe: Så lenge smittereglene er slik som i dag, er det ikke møter. Når vi kan møtes igjen, er 
møtene den første torsdagen i måneden.  
 


